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Aktualności

„
GMINA ŁUBNIANY 
WSPÓŁFINANSOWAŁA 
ETAP PRZYGOTO-
WANIA INWESTYCJI. 
ZE ŚRODKÓW SA-
MORZĄDU WYGO-
SPODAROWANO 200 
TYSIĘCY ZŁOTYCH NA 
PRACE PROJEKTOWE. 
- BARDZO NAM ZA-
LEŻY NA POPRAWIE 
KOMFORTU ŻYCIA 
MIESZKAŃCÓW. 
TAM, GDZIE MOŻEMY 
I JESTEŚMY W STA-
NIE UDŹWIGNĄĆ TO 
FINANSOWO, STARA-
MY SIĘ DOŁOŻYĆ DO 
INWESTYCJI – MÓWI 
WÓJT GMINY PAWEŁ 

WĄSIAK.

JEDNE INWESTYCJE JUŻ ZAKOŃCZONE, NIEKTÓRE TRWAJĄ, A PRZED GMINĄ KOLEJNE REALIZACJE. MOWA O DROGACH. POTRZEBY SĄ DUŻE, JEDNAK SUKCESYWNIE UDAJE SIĘ REMONTOWAĆ NOWE ODCINKI

PRIORYTET - DROGI
[BRYNICA]
Najświeższą zakończoną in-
westycją jest przebudowa 
drogi wojewódzkiej w  Bryni-
cy. Była to inwestycja samo-
rządu Województwa Opol-
skiego, kolejna na DW 461, 
która kosztowała 3 600 000 zł.

Szymon Ogłaza, członek 
zarządu województwa 
opolskiego, podkreśla kom-
pleksowość inwestycji.  
– Wyremontowany został 
kilometr drogi, zbudowano 
od podstaw nowy chodnik 
i  przebudowano skrzyżowa-
nie z  drogą powiatową – ul. 
1 Maja oraz z  drogą gminną 
– ul. Ks. Klimasa. Droga bę-
dzie oświetlona, zbudowano 
również parking w  rejonie 
przedszkola, miejsca postojo-
we na wysokości restauracji. 
Chciałbym przypomnieć, 
że w  2020 roku wyremon-
towano drogę wojewódzką 
461 Łubniany – Brynica od 
końca terenu zabudowanego 
w  Łubnianach w  kierunku 
na Brynicę. W  2019 roku za 
7 milionów złotych rozbu-
dowano drogę wojewódzką 
461 w Kup na długości 1,3 km 
oraz wykona-

no 1,3 km chodnika – mówi 
Szymon Ogłaza. 

PRIORYTETEM BEZPIECZEŃSTWO 
I KOMFORT MIESZKAŃCÓW  
I KIEROWCÓW
Remont był okazją do tego, 
by poprawić nośność drogi, 
która jest ważnym traktem 
łączącym DK 45 (kierunek 
Opole-Kluczbork) oraz DW 
454 (Opole-Namysłów).
 
 – Przygotowując się do 
remontu mieliśmy świa-
domość, że jest ona wyko-
rzystywana przez firmy 
transportowe. W  pobliżu 
jest kilka zakładów prze-
mysłowych, dla których ten 
remont poprawia komfort 
pracy – dodaje Mirosław So-
kołowski, zastępca dyrekto-
ra Zarządu Dróg Wojewódz-
kich w  Opolu. 
Wzdłuż drogi 
w  Brynicy 
znajdują się 
sklepy, ko-
ściół, re-
s t a u ra c j a . 
I s t o t n e 
było więc 
zwiększe-
nie bez-
p i e c z e ń -
stwa.

Gmina Łubniany współ-
finansowała etap przy-
gotowania inwestycji. Ze 
środków samorzą-
du wygospo-
d a r o w a n o 

200 tysięcy złotych na pra-
ce projektowe. - Bardzo nam 
zależy na poprawie komfor-

tu życia mieszkań-
ców. Tam, gdzie 
pozwalają nam 
środki budżetowe, 

zawsze staramy się dołożyć 
do inwestycji – mówi wójt 
gminy Paweł Wąsiak.

[DĄBRÓWKA ŁUBNIAŃSKA] NOWA 
ULICA SZKOLNA
Z  kronikarskiego obowiąz-
ku odnotować należy, że za 
nami także nieco mniejsza 
inwestycja drogowa, jed-
nak bardzo wyczekiwana. 
Ul. Szkolna w  Dąbrówce 
Łubniańskiej doczekała się 

https://presspekt.pl
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generalnego remontu. Inwe-
stycja obejmowała budowę 
drogi asfaltowej o  szerokości 
od 3,5m do 5m z  powierzch-
niowym odwodnieniem, 
uporządkowaniem poboczy 
oraz pogłębieniem rowu. 
Zostały również wykonane 
zjazdy do posesji. 

DROGA ZE ŚRODKÓW  
ZEWNĘTRZNYCH
Wartość inwestycji 545 090, 
97 zł brutto z czego 368 117 zł 
(do 63, 63 %) dofinansowano 
z  Europejskiego Funduszu 
Rolnego na Rzecz Rozwoju 
Obszarów Wiejskich w  ra-
mach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 
2014-2020. Nową drogę uda-
ło się wybudować po latach 
oczekiwań. Niestrudzenie 
walczyła o  to radna Maria 
Waleska (była sołtys) oraz 
obecny sołtys Wojciech Zapo-
toczny wraz z Radą Sołecką. 

CZAS NA MOST
Powracamy na drogę wo-
jewódzką nr 461, bo tam, 
w  połowie lipca, rozpoczął 
się kapitalny remont mo-
stu nad Bryniczanką. Nowa 
konstrukcja będzie szersza 
i  rozbudowana o  ścieżkę ro-
werową. Koszt inwestycji to 
prawie 6  500  000 zł. Środki 

te pochodzą z budżetu samo-
rządu Województwa Opol-
skiego oraz budżetu państwa. 
Budową mostu zajmie się 
firma Bud-Bau z  Opola, któ-
ra oprócz przeprawy wyre-
montuje także fragment ul. 
Leśnej. – Oprócz pieniędzy 
przekazanych przez marszał-

ka województwa otrzymali-
śmy 3 miliony złotych z  Mi-
nisterstwa Infrastruktury,  
a   gmina Łubniany przeka-
zała pieniądze na dokumen-
tację. Inwestycja powinna 
być zakończona w  tym roku 
– mówi Bartłomiej Horaczuk, 
dyrektor Zarządu Dróg Wo-
jewódzkich w Opolu.

Oprócz udogodnień dla kie-

rowców (likwidacja proble-
matycznego łuku) ucieszą 
się miłośnicy architektury. 
Nowy most będzie nawiązy-
wał do obecnego, historycz-
nego charakteru przeprawy. 
Wykończenie będzie ka-
mienne, wszelkie elementy 
będą nawiązywać do tego jak 

on wyglądał pierwotnie. Po-
dobny most realizowaliśmy 
w  Antoniowie – mówi To-
masz Śmiały, przedstawiciel 
wykonawcy. 

BUDOWA W II POŁOWIE ROKU
W trakcie inwestycji zostanie 
wymieniona infrastruktura 
techniczna: elektroenerge-
tyczna, teletechniczna, sani-
tarna, gazowa oraz kanali-

zacja. Wójt gminy Łubniany 
Paweł Wąsiak chciałby, aby 
remont mostu był częścią 
całkowitej przebudowy dro-
gi wojewódzkiej 461. – Dla 
moich mieszkańców jest to 
bardzo ważna inwestycja. 
Chciałbym, aby to był począ-
tek kompleksowej przebudo-

wy na terenie gminy. Po tym 
remoncie będzie o  wiele bez-
pieczniej. Stworzenie ścieżki 
rowerowej, poszerzenie sa-
mego mostu, likwidacja nie-
bezpiecznego łuku to więk-
szy komfort dla wszystkich 
– zaznacza Paweł Wąsiak. 
Zauważa też, że droga, gdzie 
znajduje się most, jest często 
wykorzystywana przez kie-
rowców, gdy trasa z Kluczbor-

ka przez Zawadę do Opola jest 
zakorkowana, albo występują 
inne utrudnienia w ruchu.

[BIADACZ]
Równolegle z budową ścieżki 
pieszo-rowerowej Kępa-Lu-
boszyce-Biadacz wykonano 

remont drogi w Biadaczu. Po-
jawiło się obustronne odwod-
nienie drogi, położono nowy 
asfalt, przygotowano także 
zjazdy do posesji. Starostwo 
Powiatowe w  Opolu przeko-
nały argumenty władz gmi-
ny o  fatalnym stanie drogi, 
co doprowadziło do sfinan-
sowania inwestycji. Trwają 
jeszcze prace na skrzyżowa-
niach z  drogami gminnymi, 

a  także przy przejściach dla 
pieszych. Dzięki ich wynie-
sieniu (zrównaniu z  pozio-
mem ścieżki), a także doświe-
tleniem tych miejsc poprawi 
się bezpieczeństwo pieszych 
i  rowerzystów. Koszt kom-
pleksowego remontu drogi to 
1,2 mln złotych.

[JEŁOWA]
Urząd Gminy Łubniany 
rozpisał drugi przetarg na 
remont ul. Brzozowej w  Je-
łowej. Ma on zostać rozstrzy-
gnięty 4 sierpnia. W planach 
jest stworzenie nawierzchni 
asfaltowej wraz z poboczem.

[KĘPA]
Mieszkańcy Kępy będą mogli 
niebawem korzystać z wyre-
montowanych dwóch dróg 
– ul. Sportowej i  Akacjowej. 
Dzięki zgłoszeniu ich do Rzą-
dowego Funduszu Rozwoju 
Dróg, Gmina Łubniany po-
zyskała na dwie inwestycje 
70-procentowe dofinanso-
wanie. Budowa ul. Akacjo-
wej pochłonie  1 633 214,93 zł, 
a  ul. Sportowej 1 057 405,07 
zł. W planach jest stworzenie 
nawierzchni z  kostki, chod-
nik po jednej stronie drogi 
oraz odwodnienie.

> LICZBY

6,5 MLN
TYLE ZŁOTYCH  
BĘDZIE KOSZTOWAŁ 
KAPITALNY REMONT 
MOSTU NAD  
BRYNICZANKĄ
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„
CHODZI O TO, BY 
MŁODZIEŻ BYŁA NIE 
TYLKO 
UCZESTNIKAMI 
RÓŻNYCH 
WYDARZEŃ, ALE 
ŻEBY MOGŁA SIĘ 
W NIE ANGAŻOWAĆ, 
WSPÓŁTWORZYĆ 
JE, A TAKŻE ŻEBY 
CHCIAŁA TO ROBIĆ. 
MŁODZIEŻOWA RADA 
DAJE KU TEMU 
SZANSĘ, BY MŁODZI 
TWORZYLI GMINĘ 
TAK, JAK ONI JĄ 
CZUJĄ I SOBIE 
WYOBRAŻAJĄ.

MŁODZI RADNI JUŻ WYBRANI

K iedy decydowałem 
się na start w  wy-
borach na wójta 
gminy Łubniany, 
jedną z pierwszych 

moich myśli było stworzenie 
pola do współpracy z  mło-
dzieżą w  ramach młodzieżo-
wej rady. Ktoś może zapytać 
dlaczego? Bo wiele sobie 
obiecuję po łubniańskiej mło-
dzieży, przede wszystkim 
powiewu młodości, waszych 
inicjatyw, pomysłów – cza-
sami szalonych. Liczę bardzo 
mocno, że będziecie mnie 
wspierać we wspólnej pracy 
dla dobra naszej „Małej Oj-
czyzny”. Bardzo istotne jest 
wasze inne spojrzenie na pro-
blemy gminy, czyli spojrzenie 
z  perspektywy człowieka 
młodego. – mówił do wybra-
nych radnych Paweł Wąsiak, 
wójt gminy Łubniany.

Młodzieżową Radę Gminy 
Łubniany tworzą: Kacper 
Białowąs, Mateusz Buchta 
(Przewodniczący), Łukasz 
Cebula, Emilia Drost, Wik-
toria Grzesik, Nina Kocha-
nek (Zastępca Przewodni-
czącego), Blanka Kołodziej, 
Oliver Matyschok, Paulina 
Schwientek, Karolina 

Sówka, Natalia Stotko, Mar-
cel Świerc, Julia Wąsiak, To-
masz Wierszak (Sekretarz).

- Na pewno chciałbym skupić 
się nad tym, by ruszyła budo-
wa remizy w  Luboszycach. 
Chodzi o to, by móc pomagać 
ludziom w  potrzebie. Kolej-
na rzecz – ścieżka w Łubnia-
nach i nie tylko, by w każdej 
wsi było bezpiecznie. Chce-
my też, by było dużo imprez 
w  gminie – mówił przewod-
niczący Młodzieżowej Rady 
Gminy Łubniany, Mateusz 
Buchta.

- Gratuluję, że wybraliście tę 
piękną drogę – „przedszko-
le radnego” – tak można by 
powiedzieć. Wśród Was są 
osoby o  różnych zaintere-
sowaniach – strażackich, 
artystycznych, sportowych 
i  kulturalnych. Jest piękny 
przekrój dziedzin i  miejsco-
wości, z  których pochodzicie 
– podsumował wybór Nor-
bert Dreier, zastępca prze-
wodniczącego Rady Gminy 
Łubniany.

- Życzę, by wasze pomy-
sły nie kończyły się tylko 
na dyskusji, by za nimi szły 
działania. Na pewno i  wójt 
i  rada gminy będzie się nad 

nimi pochylała. Proszę was, 
byście byli otwarci, kiero-
wali się swoim rozumem 
i sercem, tak, byście tworzyli 
radę taką, jaką byście chcie-
li. – powiedział do nowo po-
wołanych radnych Jarosław 
Krzyścin, radny Gminy Łub-
niany i  przewodniczący Ko-
misji Samorządowej.

Powstanie rady złożonej 
z  młodych mieszkańców 
gminy wspierało Stowarzy-
szenie Europa Iuvenis. Jego 
prezes, Magdalena Pobóg Le-
nartowicz przyznaje, że cho-
dzi o  włączenie młodzieży 
w to, co wokół nich się dzieje. 

- Chodzi o  to, by młodzież 
była nie tylko uczestnikami 
różnych wydarzeń, ale żeby 
mogła się w  nie angażować, 
współtworzyć je, a  także 
żeby chciała to robić. Mło-
dzieżowa rada daje ku temu 
szansę, by młodzi tworzyli 
gminę tak, jak oni ją czują 
i sobie wyobrażają.

- Kiedyś sama byłam w Mło-
dzieżowej Radzie Miasta 
Opola, byłam jej przewod-
niczącą. Dziś jestem radną 
Opola. To są funkcje, gdzie 
można sprawdzić siebie, zdo-
być nowe kompetencje i  po-
znać wielu fantastycznych 
ludzi. Jest to dodatkowa pra-

ca, dodatkowa aktywność, 
ale z  mojej perspektywy 
(młodzieżowej radnej Opola, 
a także radnej Opola – przyp. 
red.) to się opłaca, a  ten trud 
włożony w  budowanie lo-
kalnych społeczności mło-
dzieżowych jest olbrzymią 
wartością. – dodała Alicja 
Wiśniewska ze Stowarzysze-
nia Europa Iuvenis.

W ostatnim czasie aż siedem 
samorządów w  wojewódz-
twie opolskim zdecydowało 
się stworzyć młodzieżowe 
rady gminy. Do tej pory takie 
organy działały w  miastach 
powiatowych, teraz dołącza-
ją także gminy wiejskie. 

W GMINIE ŁUBNIANY POWSTAŁA MŁODZIEŻOWA RADA GMINY. TUŻ PRZED ROZPOCZĘCIEM WAKACJI, 20 CZERWCA, ODBYŁO SIĘ PIERWSZE INAUGURACYJNE POSIEDZENIE.  
WÓJT GMINY ŁUBNIANY PAWEŁ WĄSIAK WRĘCZYŁ RADNYM AKTY POWOŁANIA
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H odowla, którą 
kilka lat temu 
założył Ra-
fał Gorzolka, 
nieustannie 

się rozrasta.

- Ludzie zwracają 
uwagę na zapach, 
kolor i  na budowę 
kwiatów. W  tym 
roku bardzo duże za-
interesowanie jest od-
mianami pojedynczymi, 
a  dotychczas popularnością 
cieszyły się odmiany pełne. 
Cały czas próbuję zdobyć te 
odmiany, których nie ma 
na rynku. Być może w  przy-
szłym roku uda się zaskoczyć 
gości nowymi kwiatami – 
zdradza Rafał Gorzolka.

Do Grabia przyjechali goście 
z  najdalszych zakątków Pol-
ski. Wśród odwiedzających 
hodowlę piwonii byli między 
innymi goście ze Szczecina, 
Zakopanego, Wrocławia 
i Krakowa. 

- Przyjechałam tu, żeby pod-
patrzeć nowe kwiaty, ale też 
podpytać o  ich pielęgnację. 
Udało mi się także zamówić 

nowe odmiany, które 
odbiorę jesienią. Na pewno 
będą się pięknie prezentowa-
ły w  moim ogrodzie – przy-
znaje Maria z Krakowa.

Hodowla piwonii w  Gra-
biu jest jedną z  nielicznych 
w  Polsce. Zrodziła się z  pasji 
i ogromnej wiedzy zdobywa-
nej latami przez jej założycie-
la. 

- Gratuluję zapału i  poświę-
cenia, jakie pan Rafał wkłada 
w swoją kolekcję. Na niespo-
tykaną w Polsce skalę hoduje 

te piękne kwiaty, 

w  gminie, 
której ha-
słem jest 
„Naturalnie 

Łubniany”. 
Trudno o  lep-

szą promocję naszej gminy, 
jak właśnie poprzez piękno 
natury. Cieszę się, że hodow-
la w  Grabiu przyciąga miło-
śników kwiatów nie tylko 
z Opolszczyzny ale i z  innych 
– często odległych – zakątków 
kraju. – cieszy się Paweł Wą-
siak, wójt gminy Łubniany.

Jak trafić do Paeony World 
w Grabiu? Adres jest prosty – 
ul. Wiejska 19.

PIWONIOWE SPOTKANIE 
W GRABIU

525 ODMIAN PIWONII MOŻNA BYŁO OGLĄDAĆ W GRABIU W GMINIE ŁUBNIANY, W TRAKCIE III SPOTKANIA W PAEONY WORLD. TO NIESPOTYKANA NA SKALĘ KRAJU HODOWLA TYCH KWIATÓW, KTÓRĄ ZAŁOŻYŁ RAFAŁ GORZOLKA

Naturalnie
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[ BRYNICA ] 
SOŁTYS: MAREK CIERNIA 
BUDŻET: 41 932,80 ZŁ

Nieco ponad 28 tysięcy 
złotych pochłonęło utwar-
dzenie miejsca plene-
rowych spotkań miesz-
kańców Brynicy – tzw. 
„Klarkownia”. Wykonano 
projekt oraz zakupiono 
kostkę ażurową.  Miesz-
kańcy zakonserwowali 
także podest na stawku 
(Stawisko), a także kupi-

li kamień na rewitaliza-
cję skrzyżowania ul. ks. 
Klimasa i ul. Kwiatowej. 
w centrum wsi wykona-
no skrzynkę elektryczną, 
a w ramach Marszałkow-
skiej Inicjatywy Sołeckiej 
zakupiono świąteczne 
iluminacje. Wśród działań 
integracyjnych wymienić 
można dożynki parafialne, 
wręczanie paczek przez 
św. Mikołaja oraz wykona-
nie szopki bożonarodze-
niowej. 

CO SŁYCHAĆ W SOŁECTWACH?
PRZEDSTAWIAMY SOŁECKIE PODSUMOWANIE 2021 ROKU

Inwestycje

[ DĄBRÓWKA 
ŁUBNIAŃSKA ]  
SOŁTYS: WOJCIECH ZAPOTOCZNY 
BUDŻET: 30 904,47 ZŁ

Sołectwo zakupiło ławki 
betonowe, które umiesz-
czono przy ul. Szkolnej 
oraz przy DW 461. Przy ul. 

Oleskiej postawiono na-
tomiast stojaki rowerowe. 
Powstał projekt zagospo-
darowania stawku przy ul. 
Szkolnej. Sołectwo zorga-
nizowało i wspierało dzia-
łania integracyjne, jak na 
przykład muzyczną strefę 
WOŚP, zaczytany przysta-

nek (współorganizacja 
z ŁOK), prace porządko-
we przy pomniku działa-
czy niepodległościowych 
z okresu Powstań Śląskich, 
a także współorganizowa-
nie treningów biegowych 
na terenie Stobrawskiego 
Parku Krajobrazowego. 

[ LUBOSZYCE ] 
SOŁTYS: KRZYSZTOF DEINERT 
BUDŻET: 41 932,80 ZŁ

Z danych Urzędu Gmi-
ny wynika, że w Lu-
boszycach wykonano 

kasetony z nazwą miej-
scowości, a ze środków 
pozyskanych z Marszał-
kowskiej Inicjatywy So-
łeckiej oświetlenie na 
przystankach autobu-
sowych. Połowę budżetu 

przeznaczono na budowę 
chodnika na ul. Szkolnej 
(II etap). Sołectwo zorga-
nizowało także Mikołajki 
– barwny orszak odwie-
dził wszystkie dzie-
ci w sołectwie. 

[ BIADACZ ] 
SOŁTYS: WALDEMAR KALINA 
BUDŻET: 37 278,26 ZŁ

Sołectwo Biadacz posta-
wiło na II etap budowy 
wiaty – przeznaczono na 
nią lwią część budżetu – 
35 000 zł. Pozostała kwota 
została przeznaczona na 

organizację mikołajek dla 
dzieci oraz wydarzeń An-
drzejkowych. Mieszkańcy 
wyremontowali także ka-
pliczkę przy skrzyżowaniu 
ul. Szerokiej z ul. Polną. 
Dodatkowo, z własnych 
środków, zakupiono far-
bę na pomalowanie kon-
strukcji wiaty biesiadnej.
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[ ŁUBNIANY ] 
SOŁTYS:ANNA CUDA 
BUDŻET: 41 932,80 ZŁ

Głównym działaniem in-
westycyjnym sołectwa 
była budowa wiaty bie-
siadnej. Środki z budżetu 
przeznaczono na m.in. 
na zakup materiałów 

konstrukcyjnych do bu-
dowy wiaty oraz 
montażu da-
chu. Rada 
Sołecka zor-
g a n i z o w a ł a 
także paczki 
mikołajkowe 
oraz kiermasz adwen-
towy.

CO SŁYCHAĆ W SOŁECTWACH?
PRZEDSTAWIAMY SOŁECKIE PODSUMOWANIE 2021 ROKU

[ JEŁOWA ] 
SOŁTYS: EWALD FILA 
BUDŻET: 41 932,80 ZŁ

Sołtys wraz z radą sołec-
ką zorganizowali dożynki 
wiejskie, a także zakupili 
traktorek oraz kosiarkę 

spalinową do koszenia 
trawy. Taka inwestycja 

była możliwa dzięki 
pozyskaniu środ-

ków z Marszałkowskiej 
Inicjatywy Sołeckiej (5 ty-
sięcy złotych oraz tysiąc 
złotych z Gminy Łubnia-
ny). Sołectwo postawiło 
także na bezpieczeństwo 
– na budynku OSP przy 
ul. Wolności zamontowa-
no monitoring. Najmłod-
si mieszkańcy Jełowej 
cieszyli się z przygoto-
wanych paczek świątecz-
nych.

[ GRABIE ] 
SOŁTYS: DAMIAN MENCEL 
BUDŻET: 13 418,50 ZŁ

Z budżetu sołectwa wygo-
spodarowano środki na 
utwardzenie drogi gmin-
nej kamieniem. Rodzi-
ny z dziećmi bawiły się 
na festynie rodzinnym 

z okazji Dnia Dziecka, 
ale nie zapomniano tak-
że o osobach starszych. 
Dla nich zorganizowano 
Dzień Seniorów. Podobnie 
jak w innych miejscowo-
ściach, sołectwo zorgani-
zowało akcję rozwożenia 
mikołajkowych paczek 
dla dzieci.

[ KOBYLNO ] 
SOŁTYS:ARNOLD CEBULA 

BUDŻET: 16 102,20 ZŁ

W Kobylnie wy-
konano zada-
szenie wejścia 
do świetlicy, 

utwardzono drogi gmin-
ne o długości około 3 km. 
Największą część budże-
tu pochłonęły prace zwią-
zane z I etapem budowy 
wiaty przy świetlicy w Ko-
bylnie. Dla mieszkańców 
zorganizowano dzień se-
niora oraz mikołajki.

[ MASÓW ] 
SOŁTYS:ANNA GÓRKA 
BUDŻET: 20 337,41 ZŁ

Sołectwo wykonało re-
mont świetlicy (etap II), na 
który składał się general-
ny remont instalacji elek-
trycznej oraz odświeżenie 
ścian. Drugim działaniem 

było zaprojektowanie 
wiaty biesiadnej, która 
przylegać ma do budyn-
ku świetlicy.  W ramach 
działań integracyjnych 
zorganizowano biesiadę 
dożynkową oraz zakupio-
no paczki mikołajkowe, 
które trafiły do dzieci oraz 
seniorów 70+ mieszkają-
cych w Masowie.

[ KOLANOWICE ] 
SOŁTYS:WALDEMAR BRISCH 
BUDŻET: 30 569,01 ZŁ

W ramach działań in-
westycyjnych przepro-
wadzono kolejny etap 
remontu świetlicy, obej-
mujący wymianę insta-
lacji elektrycznej, wyrów-
nanie i malowanie ścian, 
oraz remont kuchni wraz 
z wymianą instalacji 
elektrycznej. 

W maju odbyła się akcja 

„Sprzątanie brzegów rzeki 
Mała Panew” wraz z so-
łectwami Zawada i Lubo-
szyce. We wrześniu sołec-
two włączyło się w „Święto 
Ekosystemu”, w ramach 
którego odbyły się tak-
że dożynki wraz z mszą 
i nabożeństwem, spływ 
kajakowy, warsztaty eko-
logiczne, kino plenerowe. 
W grudniu sołtys wraz 
z radą sołecką zorganizo-
wali imprezę „mobilny Mi-
kołaj” – rozwożono paczki 
dla dzieci.

[ KĘPA ] 
SOŁTYS:KONRAD PIETREK 
BUDŻET: 41 932,80 ZŁ

Kępa postawiła na remont 
świetlicy wiejskiej – w bu-
dynku położono nowe 
tynki, a także pomalowa-
no ściany. Zamontowano 

nowe rolety wewnętrzne, 
podgrzewacz do ciepłej 
wody i nowy zlewozmywak. 
Wyremontowano także 
ławki przed świetlicą oraz 
odnowiono plac zabaw – 
pojawił się nowy piasek. 
Sołtys wraz z radą sołecką 
zorganizował przejazd św. 
Mikołaja, a także dożynki 

parafialne.  Ponadto w so-
łectwie zakupiono i za-
montowano nowe wiaty 
przystankowe na ul. Opol-
skiej i ul. Luboszyckiej. 
Całkowity koszt inwestycji 
to 13 680 zł, z czego 6 tysię-
cy zostało sfinansowane 
w ramach Marszałkowskiej 
Inicjatywy Sołeckiej.
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„
PROJEKT 
„BIBLIOTEKI, 
NATURALNIE!”,
KTÓRY 
REALIZUJE 
ŁUBNIAŃSKI 
OŚRODEK 
KULTURY, ZAKOŃCZY 
SIĘ W 
PAŹDZIERNIKU, 
KONFERENCJĄ 
O PRZYSZŁOŚCI 
BIBLIOTEK.

BIBLIOTEKI BLISKO, 
CORAZ BLIŻEJ
TRWA II ROK PROJEKTU „BIBLIOTEKI, NATURALNIE!”. JEGO GŁÓWNYM PUNKTEM SĄ INICJATYWY ODDOLNE

Ś rodki, jakie pozy-
skał Łubniański 
Ośrodek Kultury, 
przeznaczone są 
w  II roku działania 

projektu na inicjatywy od-
dolne promujące czytelnic-
two.

W  ramach otwartego kon-
kursu ofert zgłosiły się trzy 
grupy inicjatywne, skupio-
ne wokół Publicznej Szkoły 
Podstawowej w Brynicy, Nie-
publicznego Przedszkola im. 
Aniołów Stróżów w  Lubo-
szycach oraz Rady Seniorów 
Gminy Łubniany.

GŁOWY PEŁNE POMYSŁÓW
Każda z  grup przedstawiła 
inny pomysł na inicjatywę 
oddolną. Grupa z Brynicy pro-
muje reportaż podróżniczy. 
Uczniowie poznają literaturę 
przygodową i reportaże, two-

rzą plakaty przedstawiające 
walory kulturowe i przyrod-
nicze poszczególnych konty-
nentów, a także spotykają się 
z  podróżnikami. Wśród nich 
– Jacek Pałkiewicz, odkryw-
ca źródeł Amazonki. Jednym 
z  efektów tej inicjatywy bę-
dzie stworzenie fotoksiążki 
o  Brynicy, w  której znajdą 
się zdjęcia, opisy ciekawych 
miejsc oraz rozmów z  miesz-
kańcami. 

Grupa z  Luboszyc odkrywa 
indiańskie legendy. Dzięki 
środkom projektowym 70 
dzieci mogło pojechać do 
Miasteczka TWINPIGS w Żo-
rach, by poznać jak wyglą-
dało życie rdzennych miesz-
kańców Ameryki. W  trakcie 
zajęć w  Luboszycach udaje 
się poznać legendy indiań-
skie oraz malować swoje 
wioski. Wszystko to wokół 

książek o  tej tematyce, które 
pojawiły się w  luboszyckim 
przedszkolu.

Rada Seniorów Gminy Łub-
niany, na czele z  jej przewod-
niczącą Alicją Trychan, posta-
nowiła się przyjrzeć kobietom 
w literaturze. Dzięki inwencji 
inicjatorów do Gminy Łub-
niany (27 sierpnia) przyjedzie 
Laura Łącz, pisarka i  aktorka 
znana z roli Gabrieli Wilczyń-
skiej w serialu „Klan”. Drugim 
działaniem, jakie chce prze-
prowadzić Rada Seniorów 
będzie wystawa (stworzo-
na przez grupę inicjatywną) 
poświęcona Helenie Buch-
ner, pisarce z  Jełowej, która 
w  tym roku została patronką 
Gminnej Biblioteki Publicznej 
w Łubnianach.

Łączna wartość inicjatyw 
oddolnych to 21 000 złotych, 

a środki pochodzą z Minister-
stwa Kultury i  Dziedzictwa 
Narodowego w  ramach Na-
rodowego Programu Rozwo-
ju Czytelnictwa 2.0. Operato-
rem programu jest Narodowe 
Centrum Kultury w  War-
szawie. Projekt „Biblioteki, 
naturalnie!”, który realizuje 
Łubniański Ośrodek Kultury, 
zakończy się w październiku, 
konferencją o  przyszłości bi-
bliotek.

GDYNIA – MIASTO SPOTKAŃ
7-8.06.2022 r.
Na zaproszenie Narodowego 
Centrum Kultury reprezen-
tacja Łubniańskiego Ośrod-
ka Kultury pojechała do 
Gdyni, gdzie bibliotekarze 
i  bibliotekarki z  całej Polski 
mieli możliwość zapozna-
nia się z  najnowszymi wy-
nikami badań dotyczących 
promocji czytelnictwa, za-

stanowienia się nad istotą 
„trzeciego miejsca, po domu 
i pracy” oraz zainspirowania 
się przykładami działań in-
nych instytucji.

Podczas warsztatu sieciują-
cego uczestnicy wymienili 
się doświadczeniami i  re-
fleksjami związanymi z  re-
alizacją programu BLISKO. 
Drugiego dnia konferencji 
podzielili się na grupy, aby 
w  5 filiach Biblioteki Gdy-
nia oraz Stacji Kultura – Bi-
blioteka Rumia pracować 
metodą service design nad 
projektowaniem oferty dla 
różnych grup odbiorców.

Wśród beneficjentów pro-
gramu „Blisko”, oprócz biblio-
teki z  Łubnian, znalazły się 
opolskie biblioteki ze Strzelec 
Opolskich, Kietrza, a  także 
Brzegu.

Kultura

21 SIERPNIA. 
WYŚCIG KOLARSKI, TRASA: OK. 60 KM

WIĘCEJ: LUBNIANY.PL



 9 STRONA
2 (8) / 2022

NA SZKOLNEJ 
RABACIE STANIE 
WŁASNORĘCZNIE 
WYKONANY 
HOTEL DLA 
OWADÓW ORAZ 
KARMNIK, STYLEM 
NAWIĄZUJĄCE DO 
JUŻ ISTNIEJĄCEJ 
PERGOLI. OBECNIE 
TRWAJĄ PRACE 
NASADZENIOWE, 
KTÓRYCH DOKO-
NAJĄ UCZNIOWIE 
SZKOŁY WRAZ 
Z NAUCZYCIELAMI 
I PRACOWNIKAMI 
OBSŁUGI

ZIELONE KLASY,  
NATURALNIE!

SZKOŁY W GMINIE ŁUBNIANY IDĄ W NIEKONWENCJONALNE METODY NAUCZANIA. W DWÓCH PLACÓWKACH ISTNIEJĄ JUŻ ZIELONE KLASY

[ ŁUBNIANY ] ŁUBNIANY I ICH 
„MIEJSCE NA ZIEMI”
Pod koniec maja odbyło się 
otwarcie “zielonej klasy” 
przy Publicznej Szkole Pod-
stawowej w  Łubnianach. 
Projekt został zrealizowany 
dzięki grantowi w  wysoko-
ści 10 000 zł, który szkoła 
wygrała w  największym  
programie granto-
wym Fundacji 
Orlen pt. “Moje 
miejsce na Ziemi”. 

Na uroczyste pod-
sumowanie i zakończe-
nie projektu został zapro-
szony Wójt Gminy Łubniany 
Paweł Wąsiak, sołtysi, radni 
gminy, rodzice, nauczyciele 
i dzieci. Projekt podsumowała 
pani Magdalena Swobodzian 
– koordynatorka, a  następ-
nie goście mieli przyjemność 
obejrzeć muzyczno-taneczne 
występy dzieci, do których 
przygotowała je pani Beata 
Gędźba-Kaczmarek. Całość 
spotkania dopełniała deko-
racja wykonana w  zielono-
-czerwonych barwach, 
przygotowana przez pa-
nią Małgorzatę Sygul-
kę-Dunat, panią Ewę 
Rakszawę i  panią 
Magdalenę Swobo-
dzian. Zieleń symbo-
lizowała “zieloną klasę”, 
a czerwień “kolor sponsora”. 

LEŻAKI, BIBLIOTEKA NA ŚWIEŻYM 
POWIETRZU I ZIELEŃ CIESZĄCA 
OCZY
Część oficjalna zakończyła się 
przecięciem zielonej wstęgi 
przez panią dyrektor Wiesła-
wę Palt, wójta, nauczyciela 
i  ucznia. Zielony zakątek od 
razu przyciągnął mieszkań-
ców Łubnian. Oglądali, do-
pytywali, leżeli i korzystali 
z biblioteki na powietrzu. 

Od tej pory z  „zielonego 
zaplecza” mogą korzystać 
uczniowie oraz mieszkańcy 
Łubnian. Tutaj będą się odby-
wały lekcje na łonie natury, 
prowadzone wg nowych me-
tod. Uczniowie mają do dys-
pozycji ciekawe propozycje 
książkowe, laptopy i  przede 
wszystkim świeże powietrze, 
co bardziej pozwoli im się 
skupić i  zdobywać wiedzę, 
niż na tradycyjnych lekcjach 
w ławkach.

Magdalena Swobodzian

[ BRYNICA ] GRZĄDKI, KLASA 
I DOMEK DLA ZAPYLACZY 
W  2019 roku decyzją Rady 
Pedagogicznej w  Publicznej 
Szkole Podstawowej w  Bry-
nicy postanowiono zamienić 
stare fundamenty po przy-
szkolnych toaletach w  zielo-
ną klasę. Dzięki umiejętno-
ściom Pana Huberta Kupki 
– konserwatora szkoły – od-
nowiono betonowe podłoże, 
a  nad nim powstała natura-
listyczna pergola. Dodatko-
wo p. Kupka wykonał z palet 
przemysłowych siedziska 

z  oparciami, tak 
aby można było 
wygodnie odpo-
cząć, ale również 

prowadzić zajęcia. 

SIŁĄ WŁASNYCH RĄK
W roku szkolnym 2019/2020 
uczniowie wszystkich klas 

w  ramach projektu między-
przedmiotowego (informa-
tyka, plastyka, język polski, 
edukacja wczesnoszkolna) 
wykonali mural, stanowiący 
tło Zielonej klasy. Uczniowie 
w  trakcie zajęć plastycznych 
i lekcji wychowawczych wy-
konali wszystkie prace samo-
dzielnie (oczyszczenie ściany, 
gruntowanie, malowanie) 
pod okiem nauczyciela pla-
styki Krzysztofa Chalińskie-
go. W  kolejnym roku szkol-
nym podłoże Zielonej klasy 
zostało pokryte sztuczną tra-
wą, która pozwala uczniom 
w  trakcie zajęć świetlico-
wych na wesołe doznania 
sensoryczne. 

MAŁY OGRÓD  
– WIELKA SPRAWA 
W  konkursie „Mały ogród 
- wielka sprawa”, organizo-
wanym przez Aglomerację 
Opolską, szkoła podstawowa 
w  Brynicy wygrała profesjo-
nalną obsługę biura archi-
t e k t o n i c z n e -

go, zakup roślin oraz 1000 
zł w  bonie zakupowym do 
marketu budowlanego OBI. 
Przygotowanie terenu pod 
Trójrabatkę zawdzięczamy 
współpracy i  zaangażowa-
niu  lokalnego przedsiębiorcy 
Pana Jerzego Kiliana, który 
w  czynie społecznym wy-
konał ciężkie prace ziemne 
oraz wsparciu Rady Rodzi-
ców, która zakupiła ziemię 
ogrodową pod teren o  po-
wierzchni 45 m2. Ułożenie 
obrzeża z  pozyskanej kostki 
granitowej zawdzięczamy 
trzem ojcom, Panom: Karo-
lowi Brzanie, Krzysztofowi 
Walkiewiczowi i  Tomaszowi 
Żelasko.
 
DLA DZIECI, ALE I OWADÓW
Za sprawą niewątpliwego ta-
lentu Pana Huberta Kupki na 
szkolnej rabacie stanie wła-
snoręcznie wykonany hotel 
dla owadów oraz karmnik, 

stylem nawiązujące do już 
istniejącej pergoli. Obecnie 
trwają prace nasadzeniowe, 
których dokonają uczniowie 
szkoły wraz z  nauczyciela-
mi i  pracownikami obsłu-
gi. Obok rabaty powstanie 
ogródek szkolny z  podwyż-
szonymi grządkami, który 
będzie uzupełnieniem lekcji 
edukacji przyrodniczej, przy-
rody oraz biologii; ponieważ 
uważamy, iż najważniejsze 
jest kształcenie przy pomocy 
zajęć praktycznych, ekspery-
mentów i doświadczeń. 

CEL: SENSORYKA
Nauczyciele mają jeszcze 
w  planach stworzenie ścież-
ki sensorycznej, której za-
czątek już powstał w postaci 
drewnianej instalacji, dzięki 
której będzie można zosta-
wić na zewnątrz wszystkie 
swoje smutki, ponieważ nade 
wszystko cenimy sobie roz-
wój inteligencji emocjonal-
nej oraz budowanie wspól-
noty w oparciu o pozytywne, 
budujące relacje. Powstanie 
Zielonej klasy zawdzięcza-
my zaangażowaniu uczniów, 
nauczycieli, rodziców oraz 
przedstawicieli środowiska 
lokalnego.

Izabela Święcicka

„
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AKTUALNOŚCI Z GMINNEJ 
SPÓŁKI WODNEJ

Z życia Gminy

PRACE W ROWACH MELIORACYJNYCH I DWIE PRZEPUSTOZASTAWKI – TO PLAN GSW W ŁUBNIANACH NA TEN ROK

Zrealizowanie planu 
uchwalonego przez 
Walne Zgromadze-
nie Delegatów spółki 
wodnej uzależnione 

jest głównie od ściągalności 
składek oraz od wysokości 
dotacji przyznanej przez Wo-
jewodę Opolskiego. Przed 
2020r. utrzymanie urządzeń 
wodnych w  powiecie opol-
skim wspomagał Starosta 
Opolski, który jest bezpośred-
nio odpowiedzialny za nad-
zór nad spółkami wodnymi. 
Niestety z  powodu pande-
mii koronawirusa spółki nie 
mogły otrzymać pomocy ze 
strony Starosty, gdyż środki 
zostały zagospodarowane na 
zapobieganie rozprzestrze-
nianiu się choroby. Wpłynęło 
to w znacznym stopniu na ob-
niżenie zakresu wykonanego 
planu prac w ostatnich latach. 

W TROSCE O UPRAWY
W  tym roku spółka wodna 
rozpocznie prace po podpi-
saniu umowy z  Wojewodą 
Opolskim na przyznanie do-
tacji, co wypadnie na jesień. 
Jest to czas, w  którym rolni-
cy kończą zbiory z pól. Dzięki 
temu minimalizuje się prawie 
do zera ewentualne straty 

w  uprawach, które mogłyby 
powstać z  konieczności wej-
ścia na teren ciężkim sprzę-
tem w  celu wykonania prac 
konserwacyjnych. Oprócz 
zaplanowanego wykasza-
nia traw na rowach melio-
racyjnych we wszystkich 
miejscowościach gminy 
Łubniany – przewiduje się 
również prace polegające na 
gruntownej konserwacji lub 

związane z  mechanicznym 
odmulaniem dna rowu. Prace 
z  wykorzystaniem ciężkiego 
sprzętu odbędą się w miejsco-
wościach Brynica, Grabie, Lu-
boszyce i  Jełowa. Wynika to 
ze złego stanu technicznego 
oraz z  przewidzianej kolejno-
ści w  harmonogramie utrzy-
mania dla wyznaczonych 
urządzeń. 

ZE WSPARCIEM URZĘDU GMINY 
ŁUBNIANY
Ważną informacją w zakresie 
zachowania sprawności ro-
wów melioracyjnych będzie 
ich wykaszanie przez Urząd 
Gminy Łubniany w  kwocie 
z przedziału 25-30 tyś zł. Dzia-
łania te mają wpisać się rów-
nież w  plan prac spółki wod-
nej. Ponadto z budżetu Gminy 
Łubniany oprócz wykaszania 
zostaną przeprowadzone pra-
ce inwestycyjno-moderniza-
cyjne na rowach gminnych 
administrowanych także 
przez spółkę wodną. Na ten 
rodzaj prac tut. Urząd przewi-
dział kwotę w  wysokości 30 
tyś. zł. Prace mają dotyczyć 
naprawy uszkodzonego prze-
pustu i części rurociągu w Je-
łowej na ul. Staroopolskiej.

Gminna Spółka Wodna

TWÓRCY I ARTYŚCI LUDOWI Z GMINY ŁUBNIANY 
WYRÓŻNIENI

DOCENIONO ICH WKŁAD W ROZWÓJ TRADYCJI

Zespół Śląskiej Pieśni Ludo-
wej Silesia otrzymał nagrodę 
w  konkursie „Jawor – u  źró-
deł kultury” w  kategorii ze-
społy i  kapele ludowe. 

Ogólnopolski Festiwal Kul-
tury Ludowej, którego or-
ganizatorem było Polskie 
Radio Kielce oraz Muzeum 
Wsi Kieleckiej, ma na celu 

wyróżnienie twórców, ar-
tystów i wykonawców, któ-
rzy pielęgnują dziedzictwo, 
kształtują historię i  trady-
cję regionu, z  którego po-
chodzą.

Nagrodę Zespołowi Silesia 
wręczył Piotr Gliński, Wi-
cepremier i  Minister Kul-
tury i Dziedzictwa Narodo-
wego.
 
Natomiast Sabina Karwat 
z   Jełowej oraz Karolina 
Sówka z  Brynicy, również 
jako jedyne z Opolszczyzny, 
otrzymały stypendium Na-

rodowego Instytutu Kul-
tury i  Dziedzictwa Wsi pt. 
„Mistrz i  Uczeń”. 

Przez 6 miesięcy twórczyni 
ludowa będzie przekazywała 
swoją wiedzę uczennicy, do-

tyczącą tworzenia kroszonek 
oraz malowania wzoru opol-
skiego. Efektem będzie wy-
stawa prac w  Łubniańskim 
Ośrodku Kultury. Celem 
programu stypendialnego 
„Mistrz – Uczeń” jest ratowa-

nie lokalnego dziedzictwa 
i  tradycji oraz zapewnienie 
ciągłości autentycznej twór-
czości i rzemiosła ludowego.
 
Wszystkim nagrodzonym 
serdecznie gratulujemy.

„
OPRÓCZ ZAPLANOWA-
NEGO WYKASZANIA 
TRAW NA ROWACH 
MELIORACYJNYCH 
(...) – PRZEWIDUJE 
SIĘ RÓWNIEŻ PRA-
CE POLEGAJĄCE NA 
GRUNTOWNEJ KON-
SERWACJI LUB ZWIĄ-
ZANE Z MECHANICZ-
NYM ODMULANIEM 
DNA ROWU
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DOM DZIENNEGO POBYTU 
W BIADACZU MA 5 LAT

GOSPODARZE DOMU JUBILEUSZ ŚWIĘTOWALI PRZY SŁODKIM POCZĘSTUNKU I W RADOSNEJ ATMOSFERZE. OPRAWĘ MUZYCZNĄ ZAPEWNIŁA MARIA NALEWAJA

B ył to dzień pe-
łen wrażeń. Pra-
cownia Smaków 
przygotowała po-
kaz kuchni mole-

kularnej, a  Koło Gospodyń 
Wiejskich „Dziouchy z klasą” 
poczęstowało uczestników 
przepysznymi kluskami ze 
szpinakiem.

Atrakcjom nie było końca. 
Był również tort i  gromkie 
sto lat, odśpiewane wraz 
z  zaproszonymi gośćmi 
z  Dziennego Domu ,,Se-
nior+" w Myślenicach.

Wójt Gminy Łubniany Paweł 
Wąsiak podczas krótkiego 
przemówienia podziękował 
swojemu poprzednikowi 
Krystianowi Baldy, sołtyso-
wi wsi Biadacz Waldema-

rowi Kalina, ówczesnej Kie-
rownik GOPS Łubniany 
Joannie Kurek za podjęcie 
dobrych decyzji, dzięki któ-
rym powstał Dom Dziennego 
Pobytu w  Biadaczu. - Jest to 
miejsce bliskie wielu sercom 
i  wiele serca oddaje się tu-
taj dla drugiego człowieka. 
Życzę wszystkim dużo zdro-
wia, aby wspólnie cieszyć się 
życiem i  jego wspaniałymi 
chwilami w  Domu Dzienne-
go Pobytu w Biadaczu. – pod-
kreślił Paweł Wąsiak.

W tym miejscu bardzo dzię-
kuję Gminnemu Ośrodkowi 
Pomocy Społecznej i  Pra-
cownikom tego miejsca - 
Sabinie Karwat i Małgorza-
cie Szymaszek, ponieważ 
dzięki Wam czujemy się 
tutaj jak w domu.

Dom Dziennego Pobytu 
w  Biadaczu powstał w  2017 
roku jako jeden z elementów 
projektu "Stworzenie kom-
pleksowego systemu wspar-
cia osób niesamodzielnych, 
w  tym osób niepełnospraw-
nych w  Gminie Łubniany", 
realizowanego przez Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Łubnianach.

Nasze działania skierowane 
są do osób starszych i z niepeł-
nosprawnością, zamieszku-
jących teren gminy. Podczas 
naszych zajęć stawiamy na 
szeroko rozumiane aktywizo-
wanie i  indywidualne podej-
ście do uczestników warszta-
tów. Wspólnie odkrywamy 
nasze pasje, poznajemy cieka-
we miejsca, kulturę i  sztukę, 
a  przede wszystkim staramy 
się zapewnić bezpieczeństwo 
i dobrą zabawę.  

Dom Dziennego Pobytu 
w Biadaczu czynny jest od po-
niedziałku do piątku w  godz. 
7.30-15.30 

Do DDP w  Biadaczu kieruje 
Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Łubnianach na 
wniosek zainteresowanych.

KAŻDY DZIEŃ W DDP JEST INNY
Są elementy stałe - śnia-
dania, zajęcia oraz obiad. 
I  choć posiłki tylko czasem 
zmieniają swoją formę, tak 
zajęcia obfitują w całą gamę 
aktywności. Są zajęcia ma-
nualne, ćwiczenia pamięci 
czy gimnastyka. Organizu-
jemy też liczne wyjazdy: 
do kina, teatru, muzeów, 
odkrywamy nowe miej-

sca – te bliskie, i  te dalekie, 
a także prowadzimy plenery 
malarskie oraz regularnie 
współpracujemy z  Filhar-
monią Opolską. Spotykamy 
się ze specjalistami różnych 
dziedzin, dzięki którym 
próbowaliśmy naszych sił 
m.in. w  garncarstwie, wy-
plataniu wikliny, florysty-
ce, malowaniu na porcela-
nie, zajęciach kulinarnych, 
zajęciach muzycznych czy 
za kierownicą samochodu 
szkoleniowego. Nie zapo-
minamy też o naszym zdro-
wiu, dobrym samopoczu-

ciu i  bezpieczeństwie stąd 
spotkania z  policjantami, 
psychologiem, fizjoterapeu-
tami, podologiem, a  także 
medykami.

PRACA Z SENIORAMI DAJE OGROM-
NĄ SATYSFAKCJĘ.
Z  jednej strony pokazujemy 
starszym osobom współcze-
sny świat, który często jest im 
nieznany, a z drugiej czerpie-
my z ich życiowego doświad-
czenia. Czasem bywa trudno, 
szczególnie gdy podopieczni 
odchodzą, tym bardziej sta-
ramy się o  nich zadbać – tu 

i teraz – cieszyć się chwilą, bo 
jutro jest nieznane. 

Jesteśmy jedną z  nielicz-
nych tego typu placówek 
na terenach wiejskich w na-
szym województwie. Te lata 
działalności pokazały, że 
takie miejsca są niezwykle 
potrzebne. Możliwość spę-
dzenia codziennie kilku go-
dzin pod okiem opiekunów 
i  w  towarzystwie innych 
seniorów, pozwala wielu 
osobom przedłużyć dobre 
i  godne funkcjonowanie 
w  swoim środowisku. Bra-
nie udziału w  inicjatywach 
lokalnych i samorządowych, 
np. w  gminnych spotka-
niach seniorów, festynach, 
akcjach charytatywnych itp. 
pokazują, iż niezależnie od 
wieku i stanu zdrowia każda 
osoba jest potrzebna i stano-
wi ważną część naszej spo-
łeczności. Bycie potrzebnym 
to podstawa naszej godności.

DOM – NAZWA ZOBOWIĄZUJE
Często używamy formy 

„My” i  powtarzamy, że na-
zwa Dom zobowiązuje. 
W  tym miejscu każdy ma 
czuć się, jak w  domu, w  któ-
rym wspólnie dzielimy ra-
dości i  smutki. Dokładamy 
wszelkich starań, aby tych 
drugich było jak najmniej, 
dlatego pokazujemy naszym 
seniorom liczne atrakcje ży-
cia codziennego, których 
dotychczas nie mieli okazji 
zakosztować. Czasami jest 
to prozaiczne wyjście do ka-
wiarni, a  czasem przeżycie 
spływu kajakowego. Przez 
5 lat naszego istnienia mie-
liśmy szczęście spotykać na 
naszej drodze wielu życzli-
wych i  otwartych ludzi. Do-
świadczyliśmy wiele sympa-
tii i choć trudno tu wymienić 
wszystkich, tak aby nikogo 
nie pominąć, to chcieliby-
śmy, żeby mocno wybrzmia-
ło, że dodajecie nam skrzy-
deł i  motywacji do dalszego 
działania. Za to serdecznie 
dziękujemy. 

Małgorzata Szymaszek
Sabina Karwat i seniorzy 

NAZWA DOM ZOBOWIĄZUJE
POPROSILIŚMY SENIORÓW, SABINĘ KARWAT ORAZ MAŁGORZATĘ SZYMASZEK O KRÓTKĄ OPOWIEŚĆ O DOMU DZIENNEGO POBYTU W BIADACZU. PONIŻEJ KILKA SŁÓW WSPOMNIEŃ OD AUTORÓW

„
JEST TO MIEJSCE 
BLISKIE WIELU SER-
COM I WIELE SERCA 
ODDAJE SIĘ TUTAJ DLA 
DRUGIEGO CZŁOWIE-
KA. ŻYCZĘ WSZYST-
KIM DUŻO ZDROWIA, 
ABY WSPÓLNIE 
CIESZYĆ SIĘ ŻYCIEM 
I JEGO WSPANIAŁYMI 
CHWILAMI W DOMU 
DZIENNEGO POBYTU
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